
 

 

TURNHOUTSE SPORTRAAD 
 

Verslag Raad van Bestuur – 18 januari 2024 

 

Aanwezig: Erik Smeets, Guy Van der Stuyft, Jan Van Otten, Johan Verhaert, Leo De Houwer, Paul Embrechts, 
Wilfried Sylverans, Peter Bertels, Renee Henderickx  
 
Verontschuldigd: Geert Van Autenboer, Kathleen Hermans, Ludo Van der Veken 
 

Agendapunten 

 

1. Goedkeuring verslag TSR 2023 09 28 
Opm: Guy toevoegen bij verontschuldigingen   
TSR keurt het verslag goed. 

 

2. Communicatie/bereikbaarheid Sportdienst voorbije periode 
Signalen dat de Sportdienst de voorbije periode niet of slecht bereikbaar was. Reden? 
In de toekomst misschien te vermijden door een goede communicatie naar de sportverenigingen? 
 
Er waren heel wat afwezigheden op de Sportdienst in het najaar. Dit heeft hoogstwaarschijnlijk bijgedragen aan 
de slechtere bereikbaarheid. Die bereikbaarheid moest toen door een beperkt aantal medewerkers gedragen 
worden, waardoor de permanentie niet altijd gegarandeerd kon worden wegens ziekte, vakantie, …   
 
Vanaf januari werkt de Sportdienst terug met een permanentiedienst en moeten de problemen rond 
communicatie van de baan zijn. De Sportdienst communiceert in de toekomst beter naar sportverenigingen 
indien de bereikbaarheid terug in het gedrang zou komen.  
 

3. Huidige werking Sportdienst 
Sportclubs hoorden vooral negatieve communicatie rond de Sportdienst en begonnen zich af te vragen of de 
Sportdienst nog wel bestond. Er zijn enkele medewerkers, namelijk Leen en Laure, weggevallen en enkele 
nieuwe medewerkers zoals Renee (administratief medewerker) en Sofie (tijdelijk diensthoofd) in de plaats 
gekomen.  

     

 Sportdienst  
Campus Blairon 200, 2300 Turnhout 
sportdienst@turnhout.be, www.turnhout.be/sport  

   

 

 

 

 

 

     

 
Datum: 18.01.2024 

 
Referentie: TSR_verslag_2024_01_18 

 

 
Aan: Raad van Bestuur TSR, Schepen  Jan Van Otten 

 
Cc: sportdienst@turnhout.be  
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Toekomst 
Er is een tijdelijk diensthoofd aangeworven om de werking van de Sportdienst te ondersteunen. Schepen en 
Sportdienst bekijken of bepaalde evenementen onder de Sportdienst blijven vallen, of naar dienst 
Evenementen verschuiven. Momenteel komt er nog geen nieuw organogram, dit wordt terug opgenomen van 
zodra er een vast diensthoofd aangesteld is. Iedereen van de Sportdienst weet wat zijn taak is en die taken 
worden uitgevoerd.  
 
Taakbelasting 
De Sportraad vraagt zich af of een te grote taakbelasting heeft geleid tot uitval bij de Sportdienst. Peter spreekt 
zich hier niet over uit. Jan geeft aan dat er vanuit de politiek veel grote evenementen en projecten zijn 
binnengehaald deze legislatuur, maar dat hij vaak in overleg gegaan is met Laure om te checken of de druk 
nog haalbaar was voor de dienst. De optimalisatieoefening van de stad heeft geen impact op de bezetting van 
de Sportdienst, maar wel op het aantal evenementen en projecten. Zo wordt het BK Gravel getrokken door de 
dienst Evenementen en heeft de Sportdienst een ondersteunende rol.  
 
Nieuw diensthoofd 
Eind januari wordt de vacature voor een nieuw diensthoofd intern uitgeschreven. In het slechtste geval zal dit 
nieuwe diensthoofd pas tegen de zomer aangesteld worden. In tussentijd blijft er steeds een tijdelijk 
diensthoofd aanwezig.  
 
Verantwoordelijken sportevenementen 

 Baloise Belgium Tour: Petra  
 Sportbeurs, Kampioenenviering, Scholencross: Charlotte 
 BK Gravel: Filip De Roover (dienst Evenementen), ondersteuning door Petra  

 
De Hert&Run wordt niet meer georganiseerd. Er waren te weinig deelnemers om het hoge kostenplaatje te 
verantwoorden. In het kader van optimalisatie organiseert de stad zelf geen lopen meer, maar worden er wel 
partners gezocht om loopwedstrijden te organiseren. Atletiekverenigingen mogen deze organisatie dus zeker 
zelf opnemen. Er kan eventueel een convenant aangegaan worden met verenigingen die kennis hebben over 
het organiseren van loopwedstrijden.  
 

4. Terugkoppeling overleg TSR december 
a. Lenig&Gezwind – werkingssubsidies  
Peter heeft telefonisch contact gehad met Kathleen om de beslissing van de Sportraad omtrent de 
werkingssubsidies van Lenig&Gezwind te duiden. De Sportraad moet objectief blijven ondanks dat er wel 
begrip is voor de moeilijkheden binnen de club.   

 
Aan Lenig&Gezwind werden minder subsidies toegekend wegens het ontbreken van bepaalde informatie 
bij het indienen van hun dossier. Hun dossier werd vlak voor de deadline ingediend, waardoor de 
Sportdienst ook geen kans meer had om hun dossier te screenen op fouten.  

 
Dossiers die lang op voorhand ingediend worden, worden vaak al door de Sportdienst gescreend. Op die 
manier kan de Sportdienst grove fouten doorgeven aan de clubs en hen de kans geven om hun dossier 
nog aan te vullen of te verbeteren.  

 
Kathleen is van mening dat als dit voor één club gebeurd, het voor elke club moet gebeuren. De 
Sportdienst kan deze regel volgen, maar dan doen ze geen enkel dossier meer op voorhand open, en 
kunnen clubs niet meer op voorhand gewezen worden op grote fouten. Als de Sportdienst pas op 10 
september kan beginnen met de verwerking van alle dossiers vormt dit een grote workload in één keer en 
kan de dienst niet beloven dat alle dossiers tijdig afgehandeld worden. Door dossiers die op voorhand 
binnenkomen al te verwerken, wint de Sportdienst veel tijd.  

 
Voorstel Sportraad: werken met twee termijnen. Alles wat voor 1 augustus ingediend wordt, kan nagekeken 
worden, maar de effectieve deadline is pas 1 september. Dit voorstel wordt afgeketst door de Sportdienst 
omdat ze niet kunnen garanderen dat alle dossiers op 1 maand bekeken kunnen worden.  
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Schepen is van mening dat we zoveel mogelijk sportclubs moeten ondersteunen. Sportclubs moeten bezig 
zijn met sport en niet met administratie. Het is niet fout dat de Sportdienst op voorhand al door dossiers 
gaat, maar we kunnen niet garanderen dat alle vroegtijdig ingediende dossiers al op voorhand bekeken 
worden. Als dossiers pas vlak voor de deadline ingediend worden, kunnen ze sowieso niet meer bekeken 
worden.  

 
Het huidige systeem is het meest juiste en meest eerlijke systeem, maar het is veel werk voor sportclubs. 
Peter wil sportclubs aan de man brengen dat ze tijdens het clubjaar al zoveel mogelijk relevante 
documenten voor de subsidies moeten bijhouden in een mapje dat ze enkel nog moeten indienen als het 
zover is.  

 
De Sportdienst en de Sportraad zoeken samen naar een nieuw, simpeler systeem voor het indienen van 
subsidies. Peter zoekt al een aantal voorbeelden van nieuwe systemen bij elkaar. 

 
b. Lenig&Gezwind – Materialen die door school worden gebruikt  
Materialen Lenig&Gezwind in sporthal Technico worden door school vaak kapot gemaakt. Voorstel TSR: 
vraag aan scholen een waarborg. Geen verantwoordelijkheid van TSR en Sportdienst.  
 
Ook klacht over hoge dossierkosten bij aanvraag inname openbaar domein -> kwam door het laattijdig 
indienen van de aanvraag. De dienst Evenementen is genoodzaakt om dan een kost hoogdringendheid 
aan te rekenen. 
 Rechtzetting door Lenig&Gezwind bij nalezen verslag: Kosten waren niet voor laattijdig indienen, maar 

wel degelijk voor inname openbaar domein. 
 

5. Nieuwe sporthal 
 

a. Hoe zal die geëxploiteerd worden? 
Wie is er verantwoordelijk in de nieuwe sporthal en hoe zal die beheerd worden? Op dit moment is het 
antwoord hierop nog niet duidelijk volgens Jan. Wel is duidelijk dat er geleerd zal worden uit de oude 
sporthal (klachten in verband met netheid, materialen die niet of niet snel genoeg gerepareerd worden, …). 
De clubs die actief zijn in de huidige sporthal gaan sowieso over naar de nieuwe sporthal.  

 
De sporthal is van de stad en wordt door de stad uitgebaat. Wie de kantine kan uitbaten is nog niet 
duidelijk. Sportclubs zijn vragende partij om deze te mogen uitbaten, maar dit zou alleen rendabel zijn als 
er veel competitiewedstrijden in de nieuwe sporthal kunnen plaatsvinden. Over de exploitatie van de 
cafetaria kan er nog geen informatie gegeven worden aan de clubs.  
 
Er wordt nog een aannemer gezocht om duidelijkheid te krijgen over wanneer de sporthal klaar is. Pas 
wanneer die timing er is, kan er met de clubs gepraat worden over de cafetaria. De Sportraad raadt aan om 
binnen het halfjaar in gesprek te gaan met grote clubs. De sportclubs worden nog uitgenodigd door Jan, 
Karen en het diensthoofd Sport om mee te delen hoe nieuwe sporthal eruit gaat zien, maar dit gaat pas zijn 
na de aanstelling van het nieuwe diensthoofd omdat die persoon in dit project ook een trekkende rol zal 
opnemen.  
 
Bij de start van de exploitatie van sporthal Stadspark werd de vraag ook gesteld welke clubs er interesse 
hadden in het uitbaten van de cafetaria. Toen kwam er weinig reactie. Enkel de badmintonclub toonde toen 
interesse, maar er zijn meerdere clubs nodig voor de uitbating.  
 
In de nieuwe sporthal werd volgens Peter, geen rekening gehouden met opslagruimte of kelderruimte in 
functie van de cafetaria. De definitieve plannen zullen daar duidelijkheid over brengen. Jan toont nog aan 
de sportclubs hoe groot de cafetaria zal worden.  
Op gebied van parkeren kan de parking van de school in gebruik genomen worden buiten de schooluren, 
komen er nog een 30-tal parkeerplaatsen bij en is er ook parking aan de Ventweg, de toren van het 
ziekenhuis en parking de Snol.  
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b. Wie is er verantwoordelijk tijdens schooluren en tijdens avonden?  
Hier is nog geen antwoord op. Tijdens schooluren is er sowieso alleen gebruik door scholen. Sporthal werd 
in functie van de scholen gebouwd en kan ’s avonds en in weekend door clubs gebruikt worden. Competitie 
is toegelaten want de sporthal is groot genoeg.  
 
c. Wordt het reglement en de retributie overgenomen van de oude sporthal?  
Dit wordt nog berekend. 

 

6. Stand van zaken lopende dossiers/projecten/events 
 

a. Uitbetaling werkingssubsidies 
De financiële dienst had door het uitvallen van een werknemer een achterstand opgelopen. Normaal 
zouden ze nu wel zijn uitbetaald. Vorige week vrijdag vrijgegeven en deze week betaald. Clubs beamen dat 
dit betaald is.  
 
Als clubs overzicht willen van puntentelling en bepaling van het subsidiebedrag kunnen ze dit vragen aan 
Peter. 
 
b. Feedback vorming Sporten met Grenzen en club API 
Voor de vorming “sporten met grenzen” waren er 12 deelnemers. Waarvan 6 uit Turnhout. De vorming 
werd opengetrokken in heel de regio om aan het minimum aantal deelnemers te komen (10). Voor “club 
API” waren er 10 deelnemers, waarvan 4 uit Turnhout.  
 
Voor personen uit eerste vorming die tweede sessie niet konden volgen kunnen ze online nog bekijken 
wanneer er nog een sessie doorgaat, maar de Sportdienst kan niet garanderen dat dit dan nog gratis is.  
De aanwezigen vonden het waardevol en de meeste deelnemers vonden het leuk dat de vormingen fysiek 
doorgingen. Nog niet elke sportfederatie heeft verplicht een gediplomeerde API nodig, maar dit komt wel 
meer en meer voor.  
 
Moeten we dit nog eens herhalen? Er is wel interesse in de regio om dit te organiseren, maar vanuit 
Turnhout is er momenteel geen nood. We kunnen reclame maken als dit in de buurt georganiseerd wordt.  
 
c. Traject subsidiereglementen  
Datum prikken om er eens in detail door te gaan. Liefst nog dit voorjaar zodat er nog tijd genoeg is om 
zaken bij te sturen. Datum wordt donderdag 22 februari 2024 rond 19u. Peter stuurt wat voorbeelden door 
om op voorhand door te nemen 
 
Tijdlijn: in het voorjaar van 2025 naar het college en gemeenteraad. Er zal misschien een nieuw bestuur 
zijn die eerst tijd krijgen om zich in te werken, dus het nieuwe subsidiereglement kan niet te vroeg in het 
jaar ingediend worden. De finale versie moet eind 2024 klaar zijn.  
 
Raad vanuit de financiële dienst, misschien beter om 1 jaar te overlappen met de legislatuur. Bijvoorbeeld 
laten ingaan in 2026.  
 
d. Memorandum 
TSR heeft het idee om opnieuw de sportclubs te bevragen via een google forms. TSR levert de inhoud en 
de Sportdienst zet het in een google forms en verstuurt die naar de sportclubs. 
 
Naar wie moeten de antwoorden gestuurd worden? Welke deadline van antwoorden? Wat willen we juist 
uit de bevraging te weten te komen? Als we open vraag stellen, willen we clubs geen woorden in de mond 
leggen, maar moeten we wel voorbeelden geven om duidelijk te maken wat we juist bedoelen.  
 
Timing: moet deze maand uitgestuurd worden en eind februari moet dit bij politiek liggen.  
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Verspreiding via Facebook van de stad voor niet-clubgebonden sporter. Vorig jaar was dit aan wedstrijd 
verbonden, maar als we een post op de pagina van de stad willen gaat dit niet opnieuw zo mogen.  

 
e. Kampioenenviering 

 Viering op 14/3 in de Warande 
 Deuren open om 18 uur. Start om 18.30 uur 
 Intermezzo’s door 2 dansgroepen. Live muzikale ondersteuning door duo Tumbling Clouds 
 Aansluitend receptie door cateraar. 
 Budget zit tussen de 15 000 euro en 17 000 euro (op dit moment nog geen zicht op het effectief te 

besteden bedrag) -> duurder door huur Warande en daaraan vasthangende cateraar  
 210 kampioenen 
 0 sportmannen -> optie: ‘atleet van het jaar’ -> voortaan genderneutraal  
 2 sportvrouwen 
 3 jeugdsporters  
 3 laureaten team 
 1 trots van de sport 
 2 jubilerende clubs 

Is er een financiële ondersteuning mogelijk door de TSR? Bijvoorbeeld de aankoop van de plakkaten voor 
de wall of fame. (ca. 1 600 euro) -> TSR geeft akkoord  

 
f. Algemene vergadering TSR 
Datum: 29/02 
Tijdstip: ontvangst vanaf 19 uur. Start om 19.30 uur. 
Locatie: Aula Europeion voor vergadering en Korporaal voor receptie 
Programma: spreker over de vrijwilligerswetgeving  
 
Uitnodigingen worden ten laatste op 01/02 rondgestuurd na bevestiging spreker en zaal. Er moet nog een 
algemeen verslag en een financieel verslag opgemaakt worden.  
 
g. ADSM/erkenningen 
ADSM  Al besproken in september. Peter stuurt alles nog eens door naar de werkgroep, zodat Erik 
Smeets een advies kan opmaken. Wordt in het voorjaar uitbetaald.  

 
Momenteel 2 aanvragen tot erkenning: 

 Team Kempen Cycling – afgesplitst van Team Kempen 
 The Lions Gym – Muaythai – Kickboksen, aanvragers vroeger lid van Topaction volgens 

Sportdienst. 
 Misschien binnenkort ook nog een aanvraag Boxing Kempen  - afsplitsing Boxing Team Turnhout, 

maar tot op heden nog geen aanvraag van gehad via het formulier, wel een vraag tot overleg met 
de schepen en de vermelding om erkend te willen worden. 

 Wordt ter mail bezorgd aan werkgroep om opmerkingen te vragen 
 Clubs die afgesplitst zijn van een andere sportclub kunnen niet rekenen op starterssubsidies 

 

7. Schepenkwartier 
 

 Parcours BBT en BK gravel 
https://www.komoot.com/nl-
nl/tour/723981347?ref=wtd&share_token=a21wNP1qajs0aOGyaR4Q1ooRDIA7M5iJyl3yxWG7UJ
P9b27z5N 

voorstel parcours 
10-1-24.docx

 
 BK Gravel  
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o 01/05 
o Vertrek aan Nieuwe Kaai 
o Profs rijden 3 rondes, vrouwen 2 rondes en amateurs 1 ronde 
o Inschrijvingen vanaf 1 februari -> vorig jaar stop na 1500 inschrijvingen -> in Turnhout 

misschien meer deelnemers mogelijk  
 Baloise Belgium Tour 

o 13/6 met op 12/6 ploegenvoorstelling 
o Tijdrit 
o Start rond 15u (afhankelijk van uitzendingen VRT) op Grote Markt 
o Laatste komt aan rond 17u 
o Start op Grote Markt  
o Veel discussie rond parcours geweest 

 Kan niet over spoorwegen of over kanalen 
 Bereikbaarheid van deelnemende gemeenten moet zo veel mogelijk gegarandeerd 

blijven 
 Afgesloten parcours = grote impact  

 Ambitie voor een loopparcours halve marathon in noorden van Turnhout 
o Voorstel door Natuurpunt afgeketst en stonden niet meer open voor overleg 
o College pauzeerde de subsidies van Natuurpunt 
o Jan heeft nu een nieuwe afspraak met Natuurpunt 
o Opmerking: zorg voor een niet te saai parcours  

 Klacht tegen RUP Waterheide door burger  
o Laatste keer in beroep 
o Argumentaties van burger om RUP te laten vernietigen werden gevolgd door auditeur maar 

niet door rechter 
o Stad wordt momenteel in gelijk gesteld 
o Auditeur is door 8 van de 12 punten gegaan en moet nog door 4 van de 12 gaan maar men 

verwacht hier geen opmerkingen meer 
o Jan verwacht eind maart de definitieve uitspraak bij de Raad van State  

 

8. Clubcontacten, lopende dossiers, vragen en klachten 
 

 TTV - uitbreiding infrastructuur – mogelijkheden ondersteuning stad Turnhout? Gaat over een 
geschatte investering van 300 000 euro. -> kunnen niet gebruik maken van toelage 
accommodaties (niet 2x binnen 5 jaar) 

o Bijkomende vraag, kunnen zij bijvoorbeeld beroep doen op ADSM voor installatie 
ledverlichting als onderdeel van de padelvelden? Peter zegt dat dit misschien niet 
toepasbaar is binnen dit reglement (moet rechtstreeks met sport te maken hebben), ), 
TSR haalt grasmaaier aan die ooit misschien binnen dezelfde toelage betaald is 
geweest, als grasmaaier onder ADSM zit kan ledverlichting ook 

 Badminton – vraag naar ingediende werkingssubsidies – hoe te verbeteren. -> afspraak met Peter 
 Lenig en Gezwind – vragen in functie van UiTPAS aan kansentarief en fiscaal attest -> TSR kan 

niets veranderen aan werking UiTPAS en fiscaal attest, als sporters hier winst uit halen kan TSR 
hier niets aan doen 

 Lenig en Gezwind  - gesprek met schepen gevraagd 
 BGS – UiTPAS kansentarief – hoe ermee starten -> in functie van trappenloop en pachttoernooi, 

andere doelgroepen bereiken  
 Boxing Kempen – Parkiboks – vraag tot overleg met de schepen – zekerheid gebruik sporthal nu 

en in de nieuwe sporthal. 
 

9. Varia, Meldingen en rondvraag 
 

 Data Sportraad 
28/3, 30/5, 26/9, 28/11 
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 Sporten na het werk – personeel stad 
o Samenwerking met sportclubs (Padel 360, TKC, Team Kempen, Taxan[TRIA], Gustaaf 

Klimt  voorbije periode) 
o Gepland: Boxing Team Turnhout, De Merodeschutters, Snooker X 
o Nog in te plannen en te bevragen: Hatha Yoga, Den Bremt of TTV, Amfibie, Jaybees, DC 

Edelweiss 
 Opstart Start to Swim in zwembad met school voor jongeren van 12 tot 18 jaar die niet kunnen 

zwemmen 
 Project met Thomas More Schoolsnack om kinderen in nabewaking zo veel mogelijk te doen 

bewegen, negen scholen doen momenteel mee 
 Idee voor sportcafé: hoe ouders meer betrekken bij clubwerking 

o Goed onderwerp voor algemene vergadering 
o Sportclub niet zien als opvang  

 

 

Einde vergadering: 21u50 

Volgende vergadering:  


